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	神预知你
《生命查经圣经字词系列》郑璧卿牧师撰于2023年10月15日
《清教徒神学系列》郑璧卿牧师撰于2013年4月3日



「因为他预先所知道的人，就预先定下效法他儿子的模样，使他儿子在许多弟兄中做长子；」罗8: 29

这段圣经提到神的预知，是指预知人的善恶吗，还是我们对福音的回应吗？让我们来看新约圣经另外两处轮到神的预知，说：

「神并没有弃绝他预先所知道的百姓。」罗11: 2

「基督在创世以前是预先被神知道的」彼前1: 20


这三段经文都不是指神预知某件事，而是人。既然神是无所不知，祂当然知道每一个人，那么圣经说神预先知道的人、百姓、基督必然有另外的意思。


奇妙的是，在圣灵的默示下，旧约和新约作者都采用「知道」来指夫妻的亲爱、生命的联合。比如：
「（约瑟）没有和她同房，等她生了儿子，就给他起名叫耶稣。」太1: 25
「马利亚对天使说：我没有出嫁，怎么有这事呢？」路1: 34

「亚当与夏娃同房，夏娃就怀孕，生了该隐。」创4: 1
「我有两个女儿，还是处女，容我领出来任凭你们的心愿而行。」创19: 8


无疑地，神预知的人就是祂预先所亲爱的人！就像一个怀胎的母亲，虽然孩子还没有出世，她已经亲爱他、视他为自己的一部分，因为他的生命与她的生命紧紧相系！难怪在旧约神称以色列为祂的儿子 何11: 1 整天伸手招呼他们说：「背道的以色列啊，回来吧！我以永远的爱爱你，因此我以慈爱吸引你。」耶3:12, 31:3 也难怪早基督更美的新约下，神赐所拣选的人权柄作祂的儿女！

亲爱的圣徒啊，原来，在时间还没有开始、未有玩物前，神已经拣选你了；不是随机地捡，而是按着祂的神权，并在对你有全面的认识，知道你是谁并你将来的所作所为。祂用铁笔把你的名字写在祂天上的生命册上。在祂眼中，你不是一个名字；你乃是祂眼中所看见、心中所亲爱、将来要与祂独生爱子生命联合的一个人！祂乐意等候你与他面对面、称祂为「阿爸、父！」的那一日（诗篇116:15）。请记住：你是那么珍贵，永远都是！因为你的珍贵不在于你，而是在于神为祂自己的荣耀爱你！ 
God Foreknew You
Life Bible Study Biblical Word Series by Rev. Zheng Biqing

“For those God foreknew he also predestined to be conformed to the image of his Son, that he might be the firstborn among many brothers.” Romans 8: 28 

This verse reveals God's foreknowledge regarding His elect. Does it refer to our deeds, response to the Gospel, or something else? Let's examine the other two Bible verses that talk about divine foreknowledge.
“God did not reject his people, whom he foreknew” Romans 11: 2
“(Christ) He was chosen before the creation of the world” 1Peter 1:20
It is clear that all three verses specifically refer to God's foreknowledge of His own rather than their actions.
Since God knows everything, surely He knows everyone. In that case, there must be a deeper meaning when the Bible says that God foreknows His own. Let us look deeper into the word ‘know’ in the Bible.
Amazingly, under the inspiration of the Holy Spirit, both the Old Testament and the New Testament writers used the word ‘know’ (yada in Hebrew and ginóskó in Greek) to describe the intimate relationship, the love and the union of life between a husband and a wife. For example, 
“(Joseph) knew her not until she had given birth to a son. And he called his name Jesus.” ESV Mat 1: 25
“Then said Mary unto the angel, How shall this be, seeing I know not a man?” KJV Luke 1:25
“Now Adam knew Eve his wife, and she conceived and bore Cain” ESV Ge 4:1
“Behold, I have two daughters who have not known any man. Let me bring them out to you, and do to them as you please” ESV Ge 19:8
By this meaning, God foreknows someone means God loves that man intimately. Think of a mother who is withchild. Although the baby hasn't been born yet, she already loves him and sees him as a part of herself, for his life is in hers. Oh, is that not why God called Israel His son (Hos 11:1)? or why God held out his hands all day long and called out to them, “O return, Israel! I have loved you with an everlasting love; I have drawn you with unfailing kindness.” Jer 31:3 Is this not also why He takes us into His household as His adopted sons and daughters when we come to Christ? 
Dear saints, God chose you before time and before anything was, not randomly, but sovereignly and with a full knowledge of who you are and what you will do. He inscribed your name with an iron pen on the Book of Life in heaven. You are not just a name to Him; He saw you before you were born (Ps 139:16). He loved you and prepared a life that is in union with Christ in eternity for you. God longs for you, His beloved, to see Him face to face (Ps 116:15). 
So remember, you are very precious to God, and you will always be. Because your preciousness is not in what you do but in God’s sovereign foreknowledge of you and of course, for His eternal glory! 
